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وزیر راه و شهرسازی: در حق مستاجرها ظلم شده است

تولید مسکن برای اقشار متوسط به پایین 
حرف  اینکه  بیان  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
مستاجران درست بوده و در حق آن ها ظلم شده است 
گفت: وزارت راه و شهرسازی به عنوان بخشی از دولت 
بازار  وظیفه دارد که عرضه و تقاضای مسکن را در 

متعادل کند.
خبری  پایگاه  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
وزارت راه و شهرسازی،محمد اسلامی در تماس تلفنی 
عوامل  تشریح  به  تهران  رادیو  شهر«  »پارک  برنامه 
افزایش قیمت فروش و اجاره مسکن پرداخت و ضمن 
اعلام راهکارها و تدبیر دولت در مهار قیمت مسکن، 
گفت: سیاست ما توسعه جریان تولید مسکن برای 
اقشار متوسط به پایین است و این هدفی است که 

دنبال می کنیم.
وزیر راه و شهرسازی در ابتدا با تاکید بر اینکه تمام 
سعی و تلاش این وزارتخانه بر حفظ شأن و رضایت 
نابسامانی های  دلایل  درخصوص  است،  هموطنان 
اخیر مسکن اظهار کرد: بدون شک باید حواس مان 
باشد منشا هر حرکت و هر پتانسیلی که یک جریان 
را می سازد خوب شناسایی کرده و با تحلیلی درست 

برای آن تصمیم گیری شود.
از سوی یک  این حرف  افزود: شاید وقتی  وی 
فرافکنی  یک  را  آن  برخی  شود  زده  دولتی  مقام 
بدانند، اما حقیقت امر این است که آمریکایی ها وقتی 
نتوانستند اهداف تحمیلی خودشان را به دست بیاورند 
اقتصادی کردند.  را وارد جنگ  ایران  ناکام ماندند  و 
هدف آنها در این جنگ اقتصادی صفر کردن ارزش 

پول ملی ایران است.
تراز اقتصادی و درآمدی ایران مثبت است

حائز  نکته  کرد:  تصریح  شهرسازی  و  راه  وزیر 
اهمیت این است که همه مردم و مسئولان، گام های 
خود را  برای حفظ ارزش پول ملی مستحکم بردارند. 
وقتی عملیات روانی آنها شروع و همچنان ادامه دارد، 
و  مجازی  فضای  این  منشأ  که  هستید  شاهد  شما 
سایت هایی که قیمت گذاری می کنند و تحرکاتی که 
انجام شده، در شرایطی است که کشور  ارز  در نرخ 
ما به لحاظ درآمد، تراز اقتصادی و نداشتن بدهی در 
وضعیت مثبت است. ایران هیچ بدهی خارجی ندارد 
و کشوری است که تراز تجاری آن مثبت بوده که این 

اتفاق سال هاست رخ داده است.
سیاسی،  عوامل  این  همه  داد:  ادامه  اسلامی 
امنیتی و دیگر موارد مجموعه عواملی هستند که به 
دنبال سقوط جمهوری اسلامی هستند و یک عده هم 
آگاهانه و ناآگاهانه در این مسیر حرکت می کنند. این 
افراد برای حفظ ارزش پول، خودشان اقدام به تبدیل 

آن می کنند.
بازار مسکن در رکود است

وی تصریح کرد: در بازار مسکن اتفاقی رخ نداده 
و  دارد  وجود  مسکن  معاملات  ردیاب  سامانه  است. 
اگر یک معامله  انجام بگیرد در آن ثبت شده و قابل 
پیگیری است. ما در رکود بسر می بریم و معامله ای 
می کنند  اعلام  که  قیمت هایی  و  نمی گیرد  صورت 
متاثر از بخش مسکن نیست. در بخش دیگری از این 
برنامه پرسش و پاسخ وزیر راه و شهرسازی در مورد 
سیاست های این وزارتخانه در ثبات بخشیدن به بخش 
مسکن گفت: وزارت راه و شهرسازی به عنوان بخشی 
از دولت وظیفه دارد که عرضه و تقاضای مسکن را 
در بازار متعادل کند. وی افزود: به همین خاطر در 
برنامه ای که شروع کرده ایم و مردم از نزدیک شاهد 
آن هستند، برای جریان سازی در تولید مسکن برنامه 
سطح  در  ملی  اقدام  طرح  واحد  هزار   ۴۰۰ احداث 
کشور و تکمیل ۵۰۰ هزار واحد مسکونی مهر را در 

دستور کار قرار داده ایم.
اسلامی تصریح کرد: این موارد به صورت جدی 
و عملیاتی در کشور شروع شده است و کارها یا در 
اینکه در  یا  و  بوده  آماده سازی زمین  و  اجرا  مرحله 

مرحله تهیه طرح و زمین است.
وی گفت: افزون بر این اقداماتی که انجام شده 
است، در شورای عالی پول و اعتبار اقدام به افزایش 
وامی کردیم که به سازنده تعلق می گیرد و قابل انتقال 
به خریدار است و در ۱۶ اسفند سال ۹۷ این اتفاق 
افتاد. همچنین افزون بر این اقدامات برای تحرک در 
تولید مصالح ساختمانی، نظام اعتباری مصالح ایجاد 

شد که از این طریق قیمت تمام شده را متعادل کنیم.
تولید مسکن برای اقشار متوسط به پایین 

هدف اصلی وزارت راه و شهرسازی
این ها  داد:  ادامه  شهرسازی  و  راه  وزیر 
باشد و ما دنبال  پابرجا  باید  سیاست هایی است که 
ما  سیاست  شود.  تقویت  مسکن  حوزه  تا  می کنیم 
به  اقشار متوسط  برای  تولید مسکن  توسعه جریان 
می کنیم.  دنبال  که  است  هدفی  این  و  است  پایین 
دو هستند  و  درآمد که دهک یک  برای بخش کم 
با کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی 
تعامل داشته ایم و با تفاهمات انجام گرفته به آنها واحد 
مسکونی واگذار کردیم.محمد اسلامی با بیان این که 
زمین های واگذار شده برای ساخت و ساز به صورت 
مشارکتی بوده و پولی بابت آن گرفته نمی شود، اظهار 
کرد: منابع مالی در قانون بودجه سال ۹۸ توسط دولت 
در لوایح ارائه شده در نظر گرفته شده است. حدود ۱۰ 
هزار میلیارد تومان منابع پیش بینی کرده ایم که عمدتا 
این منابع در اختیار وزارت راه و شهرسازی است و از 

بودجه و منابع دولت نیست.
جهت  در  می توانیم  طریق  این  به  افزود:  وی 
تسهیل ساخت و ساز اقدام کنیم. این ها سیاست هایی 
است که روی آنها مصمم هستیم و برای آن ها برنامه 
اجرایی داریم. این برنامه اجرایی بود که داشتیم و آن 
را شروع کردیم تا به عنوان یک جریان سازی در مورد 

آن صحبت شود.
وی تصریح کرد: به عنوان مثال شما نگاه کنید 
الان برای اقلام مواد غذایی در بازار تلاطم وجود دارد. 
این مساله در حالی است که در بنادر کشورمان که در 
اختیار وزارت راه و شهرسازی و حمل و نقل در آن 
ها هیچ موقع به اندازه امسال مواد غذایی و کالاهای 

سیاسی در بنادر و انبارها نداشته ایم.
لزوم برخورد با متخلفان و سوءاستفاده 

کنندگان
وی افزود: همه این اقلام با ارز ۴۲۰۰ تومان وارد 
شده است و دلیلی ندارد که در کشور افزایش قیمت 
پیدا کنند. این ها سوء استفاده و تخلف است که صورت 
می گیرد و با آنها و با شرایطی که در بازار مسکن 
رخ می دهد باید برخورد شود. در بخش مسکن تمام 
سعی مان این است که حرف هیجانی و بدون پشتوانه 
زده نشود و اقدام و عمل در دستور کارمان است و روی 

آن مصمم هستیم.
کرد:  تصریح  دوازدهم  دولت  کابینه  عضو  این 
تمام کسانی ها که سال ها در انتظار مسکن مهر بوده 
و  موانع  رفع  با  واحدهای شان  بودند  مانده  معطل  و 
مشکلات تعیین و تکلیف شدند. دو هفته پیش حدود 
۵ هزار واحد در پردیس تحویل شان شروع شد و هفته 
قبل هم حدود ۷ تا ۸ هزار واحد در پرند و هشتگرد به 
همین شکل انجام گرفت. در شهرهای مختلف هم این 
برنامه در حال پیگیری است و طی چند روز آینده به 
خراسان جنوبی خواهیم رفت تا اختتامیه مسکن مهر 

را با مردم در آنجا جشن بگیریم.
در حق مستاجرها ظلم شده است

این  از  راه و شهرسازی در بخش دیگری  وزیر 
درخصوص  مستأجرها  سوالات  پاسخگوی  برنامه 
افزایش اجاره  بها بود و در این خصوص گفت: حرف 
مستاجران درست بوده و در حق آن ها ظلم شده است. 

دنبال  مجلس  با  همراه  را  طرحی  خصوص  این  در 
می کنیم تا بتوانیم تا یک اصلاحیه روی قانونی که 
صاحبخانه ها را معاف می کند، بگذاریم تا در بحث 
مالیات برای این موضوع یک ضابطه وضع شده تا این 

لجام گسیختگی کنترل شود.
را  خانه های شان  بازار،  در  متاسفانه  افزود:  وی 
با نرخ کارکرد در بازار اجاره  داده و آن را محاسبه 
که  است  اقداماتی  دست  آن  از  این  می کنند. 
سال هاست متاسفانه در کشور ما انجام می گیرد و هیچ 

نظارتی روی آن نیست.
وی تصریح کرد: به همین خاطر با مجلس به 
دنبال این هستیم که در بندی که در قانون معافیت 
مالیاتی موجرها وجود دارد یکسری تسهیلات ایجاد 
کنیم و این مساله به طور جدی در حال پیگیری است.

آمار خانه های خالی وجود دارد
اسلامی درباره آخرین اقدامات درخصوص مالیات 
بر خانه های خالی گفت: این موضوع در مجلس بوده 
اما نکته حائز اهمیت درخصوص این طرح این است 
که آمار خانه های خالی در حال حاضر وجود دارد و با 
همکاری مجلس به دنبال یک تصمیم گیری مناسب 

بابت آن هستیم.
و  بابت ساخت  و شهرسازی  راه  وزیر  ادامه  در 
سازها در شهر جدید پردیس که شاید فضای محیط 
زیست آن منطقه را برهم بزند و اینکه آیا مطالعاتی 
خاصی در این زمینه صورت گرفته، اظهار کرد: در شهر 
جدید پردیس تمام اتفاقات رخ داده مربوط به قبل 

است و الان هیچ کار جدیدی در آن انجام نمی شود.
شهرسازی  و  راه  وزارت  که  کاری  افزود:  وی 
در این شهر انجام می دهد در حال حاضر مربوط به 
مانده  باقی  و  داده شده  مردم  به  که  است  تعهداتی 
است. قراردادهایی که مردم دارند و تمام تلاش مان را 
گذاشته ایم که آنها به انضمام سرانه های آنها پایان یابد.

وی تصریح کرد: قطعا ما نمی توانیم به مردم خانه 
بدهیم اما مدرسه و مرکز درمانی و فرهنگی نداشته 
باشد. در محلی که قرار است مردم زندگی کنند باید 
سازمان های آن ایجاد شوند و سرانه فضای سبز برای 
تفریح و استفاده شان در نظر گرفته شود. این موارد 
مغفول مانده بوده که ساخت آن ها را شروع کردیم و 

کار با کلنگ زنی آنها در حال انجام است.
وزیر راه و شهرسازی درخصوص پروژه مسکن 
مهری که از سوی مازیار حسینی، معاون مسکن و 
شهرسازی مطرح شد، گفت: این موضوع بر می گردد 
با  آن  طرح  که  مسکن  و  زمین  صندوق  بحث  به 
مشارکت وزارت اقتصاد و دارایی در حال جلو رفتن 
به  مسکن  تولید  و  ساماندهی  قانون  براساس  است. 
دنبال این هستیم تا بتوانیم این صندوق راه اندازی 
شده تا پشتوانه ای باشد برای مردمی باشد که به به 

دنبال خانه دار شدن هستند.
آزادراه یک ظرفیت با کیفیت بالا و 

پرهزینه است
بحث عوارض بزرگراهی به خصوص بزرگراه هایی 
گرفته  عوارض  آن ها  در  سال  از ۲۵  پس  هنوز  که 
در  و شهرسازی  راه  وزیر  که  بود  موضوعی  می شود 
مورد آن گفت: آزادراه یک ظرفیت با کیفیت بالا و 
پرهزینه است. آزادراه ها تماما در قالب قانون آزادراه ها 
باید عوارض شان برقرار باشد تا بتوان آنها را ارتقا داد و 

همواره در کیفیت استاندارد نگهداری شوند.
وی ادامه داد: در این باره امروز مهمترین گامی 
کردن  الکترونیکی  شد،  برداشته  زمینه  این  در  که 
پرداخت عوارض بود. طرح آزمایشی آن انجام و بقیه 
هم در ماه های آینده انجام خواهند شد تا مردم بدون 
توقف حرکت کرد و الکترونیکی عوارض از آنها دریافت 

می شود.
وی در مورد وضعیت برخی چاله ها و اشکالات 
این  در  که  وگلایه هایی  بزرگراه ها  مسیر  در  موجود 
خصوص وجود داشت، اظهار کرد: همه راه های کشور 
اسکن شده و برای شان برنامه وجود دارد. ممکن است 
در مسیرهایی که در مناطق سردسیر یا برفگیر بوده 
هنوز روکش های آسفالت ترمیم نشده باشد که قطعا 
کار آنها هم انجام خواهد ش. با این حال اگر موردی 
تا همکاران من  اطلاع رسانی شود  دارد حتما  وجود 

اقدامات لازم را جهت رفع ایراد انجام دهند.
زمان پایان پروژه خرم آباد - پلدختر 

حداقل دو سال خواهد بود
مسیرهای  شرایط  آخرین  درباره  ادامه  در  وی 
مناطق سیل زده کشورمان گفت: به جز راه نهبندان 
– شهداد که کاملا مسدود است و هیچ راه دسترسی 
مسیرهای  و  راه  دارای  کشور  های  راه  سایر  ندارد 
دسترسی هستند.وی افزود: مهمترین جاده  مسدود، 
از  بیش  این جاده  است.  پلدختر  به  آباد  جاده خرم 
۱۰۰ کیلومتر است که ۴۰ کیلومتر آن آسیب دیده و 
۱۲ کیلومتر آن اصلا وجود خارجی ندارد و چون کنار 

ساحل بوده آب آن را با خودش برده است.
وی ادامه داد: برنامه های مطالعاتی و مسیریابی 
برای تکمیل آن انجام شده چون یک پروژه سنگینی 
است که در دستور کار قرار دارد. حدود هزار میلیارد 
تومان این پروژه اعتبار نیاز دارد که احداث شود چون 
نیاز به ساخت و ایجاد پل و تونل دارد. در حال حاضر 
چندین مسیر فرعی برای استفاده ایجاد شده  و این 

پروژه زودتر از دو سال تمام نخواهد شد.
ساخت و ساز مسکن در مناطق سیل زده دیگر 
موردی بود که محمد اسلامی درخصوص آن گفت: در 
بحث سیل ۱۵۱ هزار واحد حدودا آسیب یا تخریب 
کامل شد. ۵۰ هزار و احد باید دوباره احداث شده و 
مابقی نیاز به ترمیم دارند. اینها اکثرا به جز بخش هایی 
از خوزستان است که هنوز تعیین و تکلیف نشده اما 

برای ما بقی واحدها پرونده تشکیل شده است.
وی افزود: آنهایی که در مسیر رودخانه و حریم 
آن بودند حتما باید جابه جا شوند. زمین رایگان در 
باید  حتما  آنها  که  گذاشته ایم  مسکن  بنیاد  اختیار 
و  شده  انجام  کار  این  پلدختر  برای  شوند.  جابه جا 
طرح های جامع آن در شواریعالی معماری و معاونت 
بنیاد  اساس  براین  است.  شده  بررسی  شهرسازی 
مسکن واحدهای روستایی و شهری را براساس آخرین 
مصوبه دولت که چهارشنبه گذشته بابت آن ها تامین 
مالی بلاعوض و تهسیلات در نظر گرفت، کار را پیش 

خواهد برد.
صنعت هوایی مشکل جدیدی ندارد

وزیر راه و شهرسازی درخصوص آخرین وضعیت 
تحریم های  با  اینکه  و  کشورمان  هواپیمایی  ناوگان 
ایجاد شده چه شرایطی را دنبال خواهد کرد، گفت: 
هیچ مشکل جدیدی در هواپیمایی کشورمان به وجود 
نیامده است و از بدو پیروزی انقلاب صنعت هواپیمایی 
ما را آمریکایی ها تحریم کردند. در مقطعی هم که 
تحریم ها برداشته و قراردادهایی منعقد شد رفتارهای 
که برخلاف قوانین بین المللی بود و آنها را لغو و قطع 
کردند. وی افزود: حتی شرکت ATR که هواپیما به 
برخلاف  هم  داد  تحویل  فروند  و ۱۳  فروخت  ایران 
قوانین بین المللی مسیر دادن قطعات را قطع کرد. با 
این همه ناوگان مان طی این سال ها به طور گوناگون 

هواپیماهایش تامین شده است.
وی ادامه داد: هواپیماهایی که وارد کشور شده و 
وارد خواهد شد استاندارد داشته و با اینکه هواپیماهای 
صفر و نو نیستند اما نشست و برخاست شان زیاد نبوده 
این هواپیماها  دارد.  مناسبی  تاریخ  بدنه شان  و عمر 
حتما قابلیت استفاده داشته و مقرون به صرفه هستند 
و هر موقع اراده شود براساس ضوابط هواپیمایی کشور 

وارد خواهند شد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس: 
کاهش ارزش پول ملی، دلالی و سفته 

بازی از دلایل اصلی گرانی است
معتقد  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
قطعاً  کالا ها  گرانی  اصلی  دلایل  از  یکی  است 
کاهش ارزش پول ملی است که باید فکری برای 

آن انجام داد.
کمیسیون  رئیس  ابراهیمی  پور  محمدرضا 
اقتصادی مجلس، ضمن انتقاد از افزایش قیمت 
کالا های اساسی در چند ماه گذشته، گفت: یکی 
از دلایل اصلی گرانی کالا ها قطعاً کاهش ارزش 
پول ملی است که باید فکری برای آن انجام داد.
وی با بیان اینکه دولت و مجلس باید درباره 
داشته  جدی  ریشه یابی  کالا ها  قیمت  افزایش 
باشند، ادامه داد: به طور مثال پیش از این یک 
کالا ۱۰ دلار ارزش داشته و اکنون نیز قیمت آن 
همان ۱۰ دلار است، اما پیش از این کالا با دلار 
با دلار ۱۳  امروز  و  وارد می شده  تومان  ۴ هزار 
ارزش  کاهش  تورم  عامل  بنابراین  تومانی،  هزار 

پول ملی است.
تاکید  با  مجلس  در  کرمان  مردم  نماینده 
باید  اقتصاد  در  تورم  اثر  کاهش  برای  براینکه 
تقویت ارزش پول ملی را مبنای فعالیت خود قرار 
ارزش پول ملی  برای تقویت  دهیم، اضافه کرد: 
هرچه  البته  شود  وارد  باید جدی  مرکزی  بانک 
بتوان توان تولید در کشور و ظرفیت صادرات را 
ارزش  ارتقای  می تواند  آن  خروجی  داد  افزایش 

پول ملی باشد.
بیان  با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
اینکه دلالی و سفته بازی به واسطه تغییرات ارزش 
پول ملی نیز یکی از دلایل ایجاد تورم است، افزود: 
و  مرکزی  بانک  مدت  کوتاه  اقدامات  امیدواریم 
اقدامات بلندمدت برای اصلاح ساختار اقتصادی در 
نهایت بتواند منجر به تقویت پول ملی شود، البته 
مجلس وبه ویژه کمیسیون اقتصادی هر کمکی که 
در راستای تقویت پول ملی باشد به بانک مرکزی 

خواهد داشت.

همتی اعلام کرد؛
ساده ترین روش اجرای سازوکارمالی

خط اعتباری به صادرکنندگان اروپایی
بانک مرکزی گفت: ساده ترین  رئیس کل 
سازوکارها فعالیت  کردن  عملیاتی  برای  کار 
توسط  نفت  ی»اینستکس«و»ساتما«برداشت 
به  اعتباری  خط  اعطای  یا  اروپایی  نهادهای 
ایران  به  صادرات  برای  اروپایی  صادرکنندگان 

است.
عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی 
خود  اینستاگرام  صفحه  در  یادداشتی  طی 
اروپا دنبال یک  از حدود یکسال پیش  نوشت: 
ساز و کار مالی برای انجام تجارت با ایران بود، 
معرفی  را  آن  پیش  ماه  سه  بالاخره  اینکه  تا 

کرد.
ساز  است  ماه  دو  نزدیک  داد:  ادامه  وی 
کار  و  ساز  عنوان  تحت  آن،  با  متناظر  کار  و 
تهران  در  »ساتما«،  مالی  تأمین  و  تجارت 
معرفی  اروپایی ها  به  آن  مدیران  و  تأسیس 

شدند.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: تکرار مداوم 
جملاتی نظیر دنبال سازوکار مالی بودن، از سوی 
مسئولین اروپایی، گزاره ای تکراری و نخ نما شده 

خواهد بود.
به گفته همتی، ساده ترین کار برای عملیاتی 
و  »اینستکس«  سازوکارهای  فعالیت  کردن 
و  شرکت ها  توسط  نفت  برداشت  »ساتما« 
نهادهای اروپایی یا اعطای یک خط اعتباری به 
به  صادرات  شروع  برای  اروپایی  صادرکنندگان 

ایران است.
آمریکا  واکنش  نگران  اگر  کرد:  تاکید  وی 
در مورد نوع کالاهای صادراتی به ایران هستند، 
کالاهای  صدور  با  را  خود  توانایی  می توانند 
گفت  می توان  حال  کنند.  تست  دارو  و  اساسی 

توپ در زمین اروپا است!

رئیس مجلس اعلام کرد: 
عملکرد مطلوب بانک  ملی ایران در 

واگذاری اموال و دارایی ها
بانک  رییس مجلس شورای اسلامی گفت: 
واگذاری  در  که  بوده  هایی  بانک  از  ایران  ملی 
اموال و دارایی های خود نسبت به سایر بانک ها 

بهتر عمل کرده است. 
به گزارش امتیاز، دکتر علی لاریجانی در 
نشست علنی دیروز مجلس پس از قرائت گزارش 
نظارت  و  ملی  تولید  از  ویژه حمایت  کمیسیون 
خصوص  در  اساسی  قانون   ۴۴ اصل  اجرای  بر 
نحوه اجرای قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و 
ارتقای نظام مالی کشور در حوزه بازارهای مالی، 
در  ها  واگذاری  این  کرد.  اعلام  را  موضوع  این 
راستای عمل به ماده ۱۶ قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور و همچنین 
از  خروج  و  دولت  کلان  های  سیاست  به  عمل 
است.بانک  گرفته  صورت  ها  بانک  داری  بنگاه 
سال  در  مذکور  قانون  ابلاغ  زمان  از  ایران  ملی 
۹۴ تا ابتدای اسفند ماه سال گذشته بیش از ۴۶ 
هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال از اموال مازاد خود اعم 

از املاک و سهام را واگذار کرده است.

راه اندازی رمز یکبار مصرف بانک ملی 
ایران، هزینه ندارد

یکبار  رمز  دریافت 
مشتریان  برای  مصرف 
هیچ  ایران  ملی  بانک 

هزینه ای در بر ندارد. 
امتیاز،   گزارش  به 
اندازی  راه  و  نصب  با 

می  ایران  ملی  بانک  مشتریان   ،۶۰ اپلیکیشن 
یکبار  دوم  یا  اول  رمز  یک  دقیقه  هر  در  توانند 

مصرف دریافت کنند.
به  را  اپلیکیشن  این  توانند  می  کاربران 
صورت رایگان از سایت بانک دریافت و آن را با 
مراجعه به سامانه بام و یا دستگاه های خودپرداز، 
راه  ایران  ملی  بانک   Cashless یا  کیوسک 
به  مصرف  یکبار  رمز  از  کنند.استفاده  اندازی 
نیازی  استفاده،  طول  در  و  بوده  آفلاین  صورت 
به  نیست؛  گوشی  روی  بر  ارتباط  گونه  هیچ  به 
عبارت دیگر، برای دریافت رمز یکبار مصرف از 
اپلیکیشن ۶۰، نیازی نیست که تلفن همراه کاربر 
به اینترنت و یا حتی شبکه تلفن همراه متصل 

باشد.

قدردانی استاندار تهران از نقش آفرینی 
بانک کشاورزی در حوزه اشتغال استان

محسنی  انوشیروان 
تهران  استاندار  بندپی 
درصدی   ۷۱ عملکرد  از 
حوزه  در  کشاورزی  بانک 
قدردانی  استان  اشتغال 

کرد.
شعب  مدیریت  عمومی  روابط  گزارش  به 
بند  محسنی  تهران،  استان  کشاورزی  بانک 
نشست  در  اردیبهشت   ۱۸ چهارشنبه  روز  پی 
کارگروه اشتغال استان تهران  ضمن قدردانی از 
عملکرد بانک کشاورزی، تاکید کرد: سایر بانک 
ها بایستی تلاش کنند عملکرد خود را به عملکرد 

۷۱ درصدی بانک کشاورزی نزدیک کنند .
وی با بیان این که استان تهران از تسهیلات 
است،  داشته  را  انحراف  کمترین  شده  پرداخت 
خاطرنشان کرد: در کل کشور بیش از هشت هزار 

واحد تولیدی با۷۰ درصد ظرفیت، ۱۳هزار 
و ۵۰۰ واحد بین ۵۰ تا ۷۰ درصد ظرفیت 
فعال و بیش از۰۰۰ ۱۲ واحد با ظرفیت ۳۹ تا 

۵۰ درصد ظرفیت فعال هستند.
این  ظرفیت  باید  گفت:  تهران  استاندار 
واحدهای تولیدی را به حداکثر میزان رساند و از 
سوی دیگر واحدهای نیمه تمام را تمام کرد و در 

مسیر بهره برداری قرار داد.

عضو هیأت مدیره بانک مسکن خبر داد
بهبود شاخص های عملکردی بانک 

مسکن در سال ۹۷
مدیره  هیات  عضو 
اشاره  با  مسکن  بانک 
های  شاخص  بهبود  به 
در  بانک  این  عملکردی 
رعایت  گذشته،  سال 
بهداشت اعتباری و مبارزه 

با پولشویی را از اولویت های مهم بانک مسکن 
در سال ۹۸ عنوان کرد.

 ، مسکن-  بانک  خبری  پایگاه  گزارش  به 
مسکن،  بانک  مدیران  جمع  در  آقاملایی  جعفر 
با اشاره به بهبود شاخص های توسعه ای بانک 
داشت:  اظهار  عملکردی  مختلف  های  حوزه  در 
خوشبختانه بانک در سال گذشته در اکثر بخش 
ها و شاخص ها توانست روند رو به بهبود را طی 

کند.
یک  عملکرد،  ارزیابی  اینکه  بیان  با  وی 
مجموعه  یک  موفقیت  برای  سنجش  شاخص 
بانک  استانی  و  ارشد  مدیران  به  است، خطاب 
یک  نباید  عملکرد  ارزیابی  کرد:  تاکید  مسکن 
پایبند  آن  به  باید  بلکه  باشد  هدف  و  دغدغه 
دهیم  بهبود  را  خود  عملکرد  بتوانیم  تا  باشید 
خواهد  بهبود  بانک  کل  عملکرد  نهایت  در  که 

یافت.
تاکید  با  مسکن  بانک  مدیره  هیأت  عضو 
باید نگاه و رویکرد حرفه ای به ارزیابی  اینکه  بر 
عملکرد داشته باشیم، ادامه داد: بررسی شاخص 
های  استان  دهد  می  نشان  عملکرد  های 
مازندران، همدان، مرکزی و فارس در ۱۰ دوره 
ای که ارزیابی عملکرد در دستور کار بانک بوده، 

در وضعیت مطلوب قرار داشتند.
آقاملایی بر لزوم حمایت از مدیریت مناطق 
بهبود  و  وری  بهره  افزایش  برای  ها  استان  و 
تحقق  زمینه  در  گفت:  و  کرد  تاکید  عملکرد 
اهداف و سیاست هایی که برای بانک پیش بینی 
می شود حمایت های لازم از مدیران صورت می 
گیرد و بانک مسکن در این زمینه از هیچ تلاشی 
بانک  عملکردی  های  شاخص  بهبود  جهت  در 

دریغ نخواهد کرد.

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

 هجوم نقدینگی به بازار از علت های 
افزایش قیمت خودرو است

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
بازار،  به  نقدینگی  هجوم  گفت:  اسلامی  شورای 
محدودیت عرضه و تولید، افزایش تقاضا و از طرفی 
به  که  هستند  عواملی  جمله  از  ارز  نرخ  افزایش 

افزایش قیمت خودروها در کشور دامن زده است.
فریدون احمدی افزود: ورود نقدینگی به بازار 
از عوامل مهم افزایش قیمت خودروها محسوب می 
شود به دلیل آنکه بسیاری از افراد با توجه به پیش 
بینی تورم بیش از نرخ سود بانکی، نسبت به خارج 
به جای  و  اقدام  بانکها  از  کردن سپرده های خود 
هدایت آن به سوی تولید، سرمایه های خود را در 
حوزه هایی نظیر مسکن، خودرو، ارز و سکه سرمایه 

گذاری می کنند.
قیمت  قبیل حذف  از  اقدامی  اظهار داشت:  وی 
گذاری خودرو در کانال و سایت های مختلف برای کاهش 
قیمت خودرود انجام گرفت که چندان خوشایند نبود، زیرا 
همین کار به نوبه خود فضای روانی و به عبارتی عطش 
بیشتری را برای افزایش تقاضا و خرید بیشتر از سوی 

متقاضیان بوجود می آورد.
وضعیت  متاسفانه  کرد:  خاطرنشان  احمدی 
آن  بیانگر  کشور  در  کار  و  کسب  فضای  نامطلوب 

است که وضعیت خوبی در حوزه خودرو که متاثر 
از فضای کسب و کار است، متصور نیست و در این 

میان راهکارها نیز چندان موثر نبوده است.
این نماینده مجلس تاکید کرد: قیمت خودرو 
تولید  عوامل  نسبی  ثبات  یا  و  تولید  کاهش  به 
بستگی دارد و در این میان اگر تقاضا بیش از عرضه 

باشد آشفتگی بازار را به دنبال دارد. 
وی ادامه داد: بر این اساس عوامل قیمت تمام 
کار،  نیروی  قطعات،  اولیه،  مواد  شامل  تولید  شده 
مالیات به اضافه نرخ ارز را در بر می گیرد که بروز 
خللی در هر کدام از آنها، به ویژه تامین مواد اولیه، 

معضلاتی را ایجاد می کند. 
نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: خودروسازان در سال های ۹۶ و 
۹۷ با کاهش عرضه خودرو مواجه بودند و این در 
حالی است که سالانه تقاضای ۱.۵ میلیون خودرو 

در کشور وجود دارد. 
مدیریت  صورت  در  شاید  کرد:  اضافه  وی 
چندان  خودروها  قیمت  در  افزایشی  روند  ارز  نرخ 
ملموس نباشد اما عوامل دیگری موجب خواهد شد 
که این رویه چندان از ثبات کافی برخوردار نباشد.

روزنامه صبح ایران

3
شماره 2725 

اقتصادی
چهار شنبه 25 اردیبهشت 1398  9 رمضان 1440  15 می 2019  


